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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Trócsányi László, igazságügyi miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem hozza nyilvánosságra a kormány az összes 
ügyben az OLAF jelentéseket?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Pár napja Polt Péter legfőbb ügyésznek nem sikerült érdemben válaszolnia egyik kérdésemre sem 
az OLAF jelentések nyilvánosságra hozatalával kapcsolatosan. Nem mintha a kormány bármelyik 
lelkes szolgájának bármikor is érdekében állna legalább úgy tenni, mintha értelmes, közérdekű 
kérdésekre lennének a zavart hadováláson túlmutató válaszaik.

Én elhiszem, hogy lehet úgy csűrni-csavarni az egyébként köz érdekét is védeni hivatott 
büntetőeljárási szabályokat, hogy a legfőbb ügyész aztán fakultatív módon dönthesse el, mit áll a 
szívéhez közeli Fidesz-kormány érdekében nyilvánosságra hozni és mit nem, de mégiscsak 
szembetűnő, hogy a négyes metró ügyében az OLAF jelentést a nyilvánosság elé tárták, az Orbán-
vő Tiborcz István Elios-os közvilágítási projektjei esetében ugyanezt már nem sikerült véghezvinni.
Úgy látszik, ahogy arra Palkovics László is rámutatott már, az is fakultatív alapon zajlik, hogy a 
kormány mikor számít adatkezelőnek és mikor nem: ha Orbán Viktor családjáról van szó, a 
kormány inkább nem adatkezelő, mert akkor lehet széttárt karokkal értetlenkedni, és vígan meg 
lehet tagadni a jelentések nyilvánosságra hozatalát. Ettől még az ellentmondás nem szűnik meg 
létezni, sőt: az ügyészség lassan trombitaszóval hirdeti, hogy márpedig a fideszes érdekeknek 
alárendelve működik.

Amikor aztán még fideszes mércével nézve is kínossá kezd válni az ügy, akkor hirtelen 
visszamenőleg is kitalálják, hogy lemondanak az Elios projektek uniós finanszírozásáról. Ami 
egyben azt is jelenti, hogy azt a 13 milliárd forintot, amit az Uniótól igényeltek volna ezekhez a 
beruházásokhoz, magyar költségvetési forrásokból, a magyar adófizetők pénzéből kell fedezni. Bár 



ugye a magyar adófizetők pénzét amúgy is a markába röhögve lopja a kormány – ez most sem lesz 
másképp.

Ez a 13 milliárd forintnyi közpénz viszont már a nevéből adódóan is erősen a köz érdekéhez 
kötődik, úgyhogy jogában áll tudni az adófizetőknek: mit állapított meg az OLAF-jelentés, hogy 
most látványos menekülésbe kezdett a Fidesz ebből az ügyből. Hiszen ha ez nem beismerése a 
projekt korruptságának, akkor semmi. Ez pedig csak sürgetőbbé teszi a kapcsolódó jelentés 
nyilvánosságra hozását.

Jávor Benedek, párbeszédes Európai Parlamenti képviselő 2015 óta próbálja kideríteni az igazságot 
az ügyben. Minthogy a Fidesz-kormány egyetlen emberétől sem kapott érdemi

választ, ideértve az igazságszolgáltatás függetlenségét hírből sem ismerő Polt Pétert, az EP 
Költségvetési Ellenőrzési Bizottságának tagjaként Jávor Benedek betekintést nyert az ominózus 
jelentésbe, amely alapján megállapította, hogy súlyos, rendszerszintű csalás folyt az Elios szinte 
valamennyi projektjénél. A jelentés nyilvánosságra hozatalához fűződő közérdek tehát legalább 
olyan jelentőségű, mint a 4-es metró esetében volt.

Arra is hivatkoznak az igazságszolgáltatást Fidesz-módra értelmező prominensek, hogy a nyomozás
érdekei felülírják a közérdeket, ezért nem lehet nyilvánossá tenni a jelentést - kivéve ugye a négyes 
metró ügyét, mert akkor valahogy ez az alapvetés érdektelenné vált a hatalom számára. A 
büntetőeljárási szabályozás viszont rossz, amit éppen az bizonyít, hogy a köz érdeke semmissé 
válik, ha Fidesz gátlástalan lopásainak védelméről van szó.

Tisztelt Miniszter úr!

Az általam elmondottak fényében azt kérdezném Öntől: mi az oka annak, hogy a négyes metró 
esetében nyilvánosságra lehetett hozni az OLAF jelentését, de az Elios-ügyben nem?

A Fidesz érdekeinek védelmén kívül van ennek valami elfogadható oka is?

Miért nem hozza nyilvánosságra a kormány az összes ügyben az OLAF-jelentéseket?

Önök szerint az a 13 milliárd forintnyi magyar adóforint, amelyből a kormány ezentúl az Elios-
projekteket kívánja fedezni, mert vállalhatatlanul kínos a kapcsolódó OLAF-jelentés, nem elég 
nyomós indok a jelentés nyilvánosságra hozatalára?
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